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         PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia şedinţei de îndată, on-line,  a Consiliului local municipal 

Târgu Mureş din data de 14 ianuarie  2021 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcţie, sunt prezenţi la  şedinţă 22 

consilieri. Absentează dl. consilier Molnar Ervin. 

 

d-na secretar general Soós Erika: - prin H.G nr.1031/2020, prin această 

strategie, s-a propus reducerea morbidităţii şi mortalităţii ca urmare a infectării cu virusului 

SARS- CoV-2 şi prin aceasta, la menţinerea capacităţii de asistenţă medicală din partea 

sistemului public de sănătate şi limitarea efectelor negative pe care pandemia le-a produs 

asupra societăţii, economiei şi vieţii oamenilor. 

Pentru respectarea dreptului la ocrotirea sănătăţii, asigurarea unei echităţi în 

alocarea şi distribuirea vaccinurilor, prin grija faţă de cetăţean, respectul pentru lege şi 

transparenţă în luarea deciziilor, implicarea comunităţii, în urma consultărilor dintre 

Instituţia Prefectului Judeţului Mureş, DSP Mureş şi autoritatea publică locală, s-a stabilit 

în sarcina autorităţii publice locale obligativitatea înfiinţării a 5 centre de vaccinare la 

nivelul Municipiului Târgu Mureş, în următoarele locaţii : 

1. Sala de sport a Scolii Gimnaziale Alexandru Ioan Cuza, cu sediul în str. 

Bărăganului nr.2B  

2. Sala de sport a Şcolii Gimnaziale Tudor Vladimirescu, cu sediul în 

str.Cutezanţei, nr. 51, 

3. Sala de sport a Scolii Gimnaziale Serafim Duicu, cu sediul în str. Hunedoarei 

nr.38 

4. Casa de Cultură Mihai Eminescu Târgu Mureş, cu sediul în str. Nicolae 

Grigorescu, nr.19, respectiv  

5. Casa de oaspeţi, cu sediul în str. Plutelor, nr.2 

 

Cum bine știți aceste sedii, aceste imobile, au altă destinație decât centre de 

vaccinare, motiv pentru care se impune, în urma înființării acestor centre, schimbarea 

temporară a destinației spațiilor în care vor fi constituite …în care se vor desfășura aceste 
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activități, motiv pentru care venim în fața dumneavoastră în vederea aprobării acestui 

proiect de hotărâre.          Vă mulțumesc.  

 

dl. consilier Kelemen Atilla: -  vă mulțumim foarte mult, dacă sunt întrebări 

referitoare la acest material.  

dl. consilier Bălaș Radu: -  da, eu vreau să spun câte ceva domnule președinte.  

dl. consilier Kelemen Atilla: -  vă rog. 

dl. consilier Bălaș Radu: -  sigur că aceste centre de vaccinare sunt utile și trebuie 

să aprobăm materialul acesta, doar că, va fi păcat că elevii din trei școli, o bună bucată de 

vreme, dacă vor merge la școală, nu vor putea face ore de educație fizică, pentru că dacă se 

merge la școală în 8 februarie și încă timpul e rece, elevii ar trebui să facă educația fizică 

în sălile de sport, precum și în zilele ploioase când vremea e mai călduroasă, să zicem,  așa 

încât, cumva elevii de la aceste trei școli vor întâmpina unele probleme. Nu știu cum se va 

rezolva problema aceasta, dar sper să se rezolve, acum sigur că vaccinarea este prioritară, 

dar sperăm să avem noroc și copiii totuși să poată să facă aceste ore de educație fizică, 

mulțumesc.  

dl. consilier Kelemen Atilla: -  sunt de acord că ar trebui să găsim o soluție, nu 

știu cum se poate face acest lucru, dar eventual școlile pot colabora între ele, ar trebui să 

luăm legătura cu directorii și să încercăm să vedem cum se poate să se rezolve.  

 d-na secretar general Soós Erika: - este prezent domnul director.  

dl. consilier Kelemen Atilla: -   în prima fază domnul Pescar și pe urmă domnul 

Pápai, vă rog.  

dl. consilier Pescar Radu  : - dacă este nevoie de vreun spațiu într-o anumită 

zonă a orașului, s-ar putea să pot pune și eu la dispoziție, dacă știu despre ce este vorba, 

pentru o perioadă de 6 luni sau câte o fi pentru această vaccinare. Deci pentru viitor, dacă 

este nevoie   într-o anumită zonă a orașului, dacă am în acea zonă a orașului posibilitatea, 

repet, pot să pun la dispoziție și eu, poate în centru, poate în vreun cartier, nu știu.  

dl. consilier Pápai László-Zsolt: - am impresia că domnul președinte a dispărut. 

dl. consilier Kelemen Atilla: -   da, am dispărut …din păcate nu am înțeles până 

la sfârșit intervenția domnului Pescar, dar locațiile au fost stabilite, mulțumim foarte mult, 

dacă este nevoie atunci … 

dl. consilier Pescar Radu  : - asta am spus,  dacă este nevoie, nu știu despre ce e 

nevoie, dar…mi-am exprimat doar disponibilitatea, nu știu nimic despre ele sigur. 

dl. consilier Kelemen Atilla: - mulțumim. Domnule  Pápai, vă rog.  

dl. consilier Pápai László-Zsolt: - eu aș completa la ceea ce a spus domnul Radu 

Bălaș, adică ok, înființăm aceste centre, dar clar acele trei săli de sport ies din circuitul 

educațional, nu știu dacă șase luni vor fi de ajuns, adică, sau mai facem o hotărâre peste 

cinci  luni să mai prelungim? …că parcă și premierul a spus că până în septembrie sau 

octombrie se vor continua cu vaccinările, în plus, de exemplu în zona Mureșeni, cred că 

am fi putut folosi sala de sport de la Liceul de Chimie care nu este utilizat în prezent, decât 

să privăm copiii să facă sport la Serafim Duicu și trebuie gândit un pic și cum va fi cu 

accesul persoanelor străine  în incinta școlilor, pentru că există niște reglementări, hotărâri 
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de Consilii de administrație prin școli, nu știu la aceasta s-a gândit cineva? Domnule 

Lobonț? 

dl. director Lobonț Horațiu: - dacă îmi permiteți, am să răspund. La momentul 

la care ele sunt scoase din circuitul educațional, orice hotărâre de consiliu de administrație 

este inutilă, sau nu își are efectul referitor la acea locație, se vor face anumite trasee pentru 

accesul persoanelor și pentru ieșirea lor de la centrele de vaccinare iar referitor la ce 

înseamnă securitatea persoanelor și a instituției de învățământ ele vor fi conform 

reglementărilor în vigoare, asigurate de Ministerul de Interne, deci 24 de ore din 24 de ore,  

se va asigura securitatea în acea zonă, bunul mers, fluxul lor.  

Referitor la activitatea elevilor în sălile de sport, vreau să spun că …adică să 

sperăm că din luna martie cel târziu elevii își vor putea desfășura activitatea afară. Deci 

orele de sport le vor putea ținea afară, în curte sunt terenuri de sport, sunt zone amenajate 

pentru a se asigura orele de sport, iar în cazul în care această perioadă, o lună, în sezonul 

mai rece, în această perioadă își pot face o colaborare, comasa orele și să își facă orele la 

altă instituție de învățământ. Noi vom ține legătura, deci nu lăsăm în aer situația ca și cum 

nu ne-ar interesa acele ore de sport, vom ține legătura cu directorii și o să găsim soluții 

pentru fiecare instituție, de fapt pentru aceste trei instituții afectate. Trebuie să știți că din 

discuțiile cu Instituția Prefectului și DSP Mureș s-au identificat aceste locații, pentru că 

altele nu sunt, altele nu erau. Cum a spus și doamna Secretar, această sarcină a organizării 

și administrării centrelor de vaccinare ne cade nouă, în sarcina administrației publice 

locale. Sunt soluțiile găsite la momentul de față, din punctul meu de vedere  sunt soluții 

viabile și cele mai bune, trebuiau împărțite pe cartiere, pe zone astfel încât să fie în fiecare 

cartier centru de vaccinare. Mulțumesc.  

 dl. consilier Pápai László-Zsolt: - Liceul de Chimie? 

dl. director Lobonț Horațiu: - Liceul de Chimie, la momentul de față, nu poate 

asigura din punct de vedere funcțional, nu puteam asigura într-un timp atâta de scurt 

funcționalitatea sălii de sport. Mai mult de atâta, Liceul de Chimie are sala de sport la etaj, 

vorbim de etapa a doua de vaccinare, probabil foarte persoane vârstnice, persoane peste 65 

de ani, nu e ok, ne-am gândit la varianta aceasta.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - nu vă supărați, deci locațiile au fost agreate de 

către DSP, nu cred că acum trebuie să intrăm în această problematică a locațiilor, locațiile 

sunt identificate, trebuie să mergem pe această direcție, problema cu sălile de sport, cu 

orele de sport sper să se rezolve. Domnule Pápai, vă rog. 

dl. consilier Pápai László-Zsolt: - domnule președinte, am înțeles, dar eu nu mai 

văd rostul acestei ședințe atunci, deci locațiile au fost stabilite, iarăși nu este nicio 

transparență nimic, ne puneți în fața faptului împlinit, s-au hotărât aceste cinci locații, vă 

rog frumos să le votați!  Nu se putea discuta înainte? Vedeți și domnul Pescar are oferte, 

putea să ne ajute, puteam să discutăm și de alte spații, nu așa că "gata" astea sunt, votați-le! 

Este și Sala Polivalentă. În foarte multe orașe s-a prevăzut în Sala Polivalentă.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - domnule  Pápai, dacă vreți nu îl votați, evident că 

în acest caz, este un caz excepțional, trebuia făcut foarte repede, în principal DSP-ul 

trebuie să agreeze acest lucru, rostul acestei întâlniri este schimbarea de destinație a 

acestor suprafețe, eu trebuie să înțeleg că întotdeauna trebuie să intrăm în detalii și în … 
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trebuie să ne legăm de orice, dar acum nu cred că este cazul, serios, dar, evident, sunteți 

liber să faceți ce și cum vreți, dar oricum…mai aveți ceva de adăugat?  

dl. consilier Papuc Sergiu: - domnule președinte, eu mai am ceva de adăugat.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - am intrat pe telefon, nu îi văd pe toți, știu că 

domnul viceprimar Portik vrea să ia cuvântul, dar vreau să știu dacă domnul Pápai a 

terminat sau nu, pentru că nu vreau să îi iau cuvântul.  

dl. consilier Pápai László-Zsolt: - nu am terminat, pentru că ok, o să fie pază din 

24 din 24 de ore, cum credeți că se va desfășura actul educațional, cum se va face sport în 

afară? …dacă între timp vin zeci de persoane să se vaccineze, o să fie prezentă armata, sau 

poliția sau nu știu ce  în curte, deci cum se vor desfășura acele ore de sport? 

dl. consilier Kelemen Atilla: - asta o să vedem, cred că prioritatea este 

vaccinarea, dar aveți perfectă dreptate, este o problemă reală, cum a spus și domnul 

Lobonț, se vor ocupa directorii școlilor respective să rezolve această problemă. Am înțeles, 

altă intervenție dacă aveți.  Dacă nu, dau cuvântul domnului Portik și vă rog cu "glasul" să 

spuneți dacă vreți să luați cuvântul, pentru că nu văd pe toată lumea de pe telefon din 

păcate. Domnule viceprimar Portik, vă rog.  

 dl.viceprimar Portik Vilmos-László: - deci la întrebările cele mai mari ați primit 

răspuns de la domnul Lobonț, de la doamna Secretar și de la domnul președinte al ședinței, 

eu nu vreau să intru nici în detalii, nici în polemici, vreau să spun că aceasta este problema 

cea mai mare în acest moment și problemele le luăm rând pe rând, acum problema trebuie 

soluționată, să avem locațiile făcute pentru a vaccina populația. Acesta e numărul unu, cea 

mai mare prioritate, este o problemă într-adevăr și cu orele de sport, acestea o să le 

soluționăm când ajungem acolo și dacă urlăm unii la alții atunci nu o să ajungem nicăieri 

în vederea soluționării. Mulțumesc. 

dl. consilier Kelemen Atilla: - mulțumesc foarte mult, altcineva a mai cerut 

cuvântul? Domnul Voicu? 

dl. consilier Papuc Sergiu: - și eu domnule președinte. 

dl. consilier Kelemen Atilla: - vă rog domnule Papuc, vă ascult.  

dl. consilier Papuc Sergiu: - eu am o întrebare procedurală, domnul Lobonț dacă 

poate să și răspundă, există vreo derogare de la lege care ne permite să schimbăm 

destinația, fără aprobarea Ministerului?  

dl. director Lobonț Horațiu: - este o schimbare de destinație provizorie. 

dl. consilier Papuc Sergiu: - bun, bun, provizorie, neprovizorie … 

dl. director Lobonț Horațiu: - m-ați întrebat juridic, trebuie să îmi adun 

gândurile ca să vă pot răspunde. Există o ordonanță dată de Ministerul Sănătății, există 

hotărârile acelea de Guvern menționate și în expunerea de motive și în referatele de 

aprobare, care ne permit, iar această schimbare de destinație este o schimbare de destinație 

provizorie necesară autorizării. Deci, ca să vă răspund și de ce s-a făcut această ședință, 

trebuie autorizate, autorizarea aceasta permite astăzi, având în vedere starea de alertă, 

având în vedere situația creată să se facă doar cu aprobarea Consiliului local.   

dl. consilier Papuc Sergiu: - deci, să înțeleg atunci că este o derogare care ne 

permite, chiar și temporar să schimbăm destinația unei componente a proprietății care până 

la urmă e a Municipiului, dar așa cum știm foarte bine și Ministerul de obicei avem nevoie 
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pentru orice schimbare de destinație temporară, era doar o întrebare pentru legalitatea 

hotărârii. Sigur că este nevoie și sigur că trebuie să depășim problema așa cum Consiliul 

local la o ședință de îndată nu trebuie să fie întrebat pentru fiecare centru, pentru că este o 

chestiune de, fiecare are o părere unde s-ar putea face. Aici am văzut expunerea de motive 

că s-au purtat discuții cu Prefectura, s-au purtat discuții cu DSP-ul, s-a stabilit de comun 

acord niște locații, acum noi trebuie să votăm, să meargă vaccinarea, în rest …aceasta este 

treaba noastră.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - domnule Papuc, dați-mi voie să răspund parțial eu, 

am aici o adresă care după ce aprobăm materialul va pleca către Inspectoratul General, le 

cerem să ne asiste la obținerea de urgență a avizului Ministerului Educației, deci aveți 

dreptate, avem nevoie de acest aviz, o să cerem avizul pentru modificarea temporară a 

destinației spațiilor.  

dl. consilier Papuc Sergiu: - perfect atunci, orice altă discuție este în plus, și eu 

propun să purcedem la vot și să pornească vaccinarea, asta e important până la urmă.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - mulțumesc foarte mult domnule Papuc, dacă mai 

vrea altcineva vrea să intervină, vă rog să îmi spuneți pentru că nu vă văd. Cineva a ridicat 

mâna dar nu văd cine. 

dl. consilier Moldovan Călin: - domnule președinte eu vreau să iau cuvântul. 

dl. consilier Kelemen Atilla: - vă rog.  

dl. consilier Moldovan Călin: - aș fi vrut să îi adresez o întrebare domnului 

director Lobonțiu, în contextul în care Școala Gimnazială Serafim Duicu, de fapt copiii nu 

mai pot desfășura activitatea de sport în sala de sport, cetățenii din cartier care închiriau 

sala de sport cu ora, la fel nu o mai pot face. Întrebarea pentru domnul Lobonțiu, dacă 

pentru cluburile sportive care își desfășoară activitatea în această sală de sport au găsit o 

altă locație, astfel încât aceste cuburi să reușească să își desfășoare activitatea, ați reușit 

acest aspect domnule director? 

dl. consilier Kelemen Atilla: - nu cred că este răspunderea domnului Lobonț, dar 

haideți domnule Lobonț, răspundeți.  

dl. consilier Moldovan Călin: - era doar o întrebare informativă pentru mine. 

Mulțumesc. 

dl. consilier Kelemen Atilla: - am înțeles. 

dl. director Lobonț Horațiu: - având în vedere că Școala Gimnazială Serafim 

Duicu a fost aleasă exact ieri, vă dați seama că nu am reușit să discutăm cu instituția dacă 

mai au…contracte au în vigoare dar acestea au o prevedere legală că se pot anula în orice 

situație, adică în situație de urgență sau situații de genul acesta, contractele devin nule.  

dl. consilier Moldovan Călin: - vă mulțumesc pentru răspuns. 

dl. director Lobonț Horațiu: - nu aveți de ce.  

dl. consilier Kelemen Atilla: - mulțumesc foarte mult domnule Moldovan. 

Domnul Voicu am înțeles că vreți să luați cuvântul.  

dl. consilier Voicu Bogdan – Costin: - domnule președinte una din preceptele lui 

Hipocrate este că în soluții de criză, recurgi la soluții de criză, haideți să nu o mai lungim 

atâta și colegii consilieri care nu vor să voteze, să nu voteze. Există deja organizare pe 
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aceste locații și suntem în "război", trebuie să votăm pentru aceste centre de vaccinare, prin 

profesia mea și prin practica de 27 de ani de medicină. Atâta am avut de spus. 

dl. consilier Kelemen Atilla: - mulțumesc foarte mult domnule Voicu, după cum 

a spus și domnul Lobonț, ieri au fost alese locațiile, teoretic pe hârtie mâine va începe 

campania de vaccinare deci chiar nu cred că putem să zicem că nu este transparență etc, 

adică putem să spunem dar este într-o anumită măsură absurd.  

Dacă mai vrea să intervină cineva? Dacă nu, atunci vă rog să votăm, propun ca și 

procedură  ca să îmi spuneți, eu în prima fază vă întreb: 

Cine nu este de acord cu aprobarea materialului? –  să îmi zică vă rog, cu numele , 

- nu este nimeni 

Cineva se abține? – vă rog să îmi spuneți, - nu se abține nimeni  

Materialul a fost aprobat în unanimitate, vă mulțumesc foarte mult, mulțumesc de 

timp, să sperăm că lucrul chiar  se va începe în cel mai scurt timp posibil. Mulțumesc 

foarte mult, vă doresc o zi frumoasă și sănătate. 

 

 

dl. consilier Kelemen Atilla – preşedinte de şedinţă  ___________________ 

d-na Soós Erika  -  Secretarul general al Municipiului Târgu Mureș ________ 

 


